
Protokół z XII sesji Rady Gminy Suchy Las IX kadencji 
24 kwietnia 2025 r. (czwartek), godz. 16:30, Park Wodny OCTOPUS, Suchy Las, ul. Szkolna 18. 

 
 

Porządek obrad: 
 

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Gminy Suchy Las nr X/25 z dnia 27 lutego 2025 r. 
4. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego Golęczewo – rejon ulic Bocznej i Kwiatowej. 
5. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego Golęczewo – rejon ulicy Tysiąclecia. 
6. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przygotowania projektu zmiany uchwały  

nr XLIX/571/18 Rady Gminy Suchy Las z dnia 18 października 2018 r. w sprawie zasad i warunków 
sytuowania obiektów małej architektury, tablic reklamowych i urządzeń reklamowych oraz ogrodzeń, 
ich gabarytów, standardów jakościowych oraz rodzajów materiałów budowlanych z jakich mogą  
być wykonane. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2025. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Suchy Las  

na lata 2025-2051. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji na remont fragmentu zabytkowego ogrodzenia  

parku dworskiego w Chludowie (etap III) - zabytku w miejscowości Chludowo. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji na kontynuację odnowy parku w Chludowie (etap VII) 

- zabytku w miejscowości Chludowo. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji na remont budynku w zakresie stolarki okiennej  

i drzwiowej (część zadania pn. "Remont i przebudowa budynku mieszkalnego jednorodzinnego") 
- zabytku w miejscowości Golęczewo. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji na remont i przebudowę budynku mieszkalnego 
jednorodzinnego - zabytku w miejscowości Golęczewo. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji na sporządzenie projektu budowlanego pn.: 
"Wykonanie izolacji stropu zabytkowego kościoła" - zabytku w miejscowości Chludowo. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji na rewitalizację parku w zespole pałacowo-
parkowym w Biedrusku oraz sporządzenie projektu budowlanego odbudowy altany w parku  
w zespole pałacowo-parkowym w Biedrusku - zabytku w miejscowości Biedrusko. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji na remont kapitalny budynku dawnego Zajazdu  
pod Złotą Gwiazdą w Golęczewie oraz przyległej sali tanecznej (etap VII) - zabytku w miejscowości 
Golęczewo. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji na remont południowej części dachu budynku 
mieszkalnego - zabytku w miejscowości Golęczewo. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia przez Gminę Suchy Las prowadzenia zadania publicznego  
w zakresie zarządzania publiczną drogą powiatową nr 2431P - ul. Sucholeską w miejscowości 
Suchy Las, w związku z realizacją inwestycji „Budowa zintegrowanego węzła przesiadkowego  
Poznań Suchy Las”. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy najmu części działki gruntu  
nr 14/4 w Biedrusku. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy najmu części działki gruntu  
nr 30/5 w Suchym Lesie. 



20. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy najmu działki gruntu nr 27/46  
w Suchym Lesie. 

21. Informacje: Wójta Gminy, Przewodniczącej Rady Gminy, Przedstawiciela gminy w Stowarzyszeniu 

Gmin i Powiatów Wielkopolski, Przewodniczących Komisji Rady, Radnych Powiatowych. 

22. Interpelacje i zapytania Radnych. 

23. Wolne głosy i wnioski. 

24. Zamknięcie sesji. 

Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska poinformowała, że dzisiejszą 
sesję poprowadzi Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny Radosław Banaszak. 

 
Ad. 1.Otwarcie sesji (00:02:04 *). 
 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny Radosław Banaszak otworzył XII sesję  
Rady Gminy Suchy Las IX kadencji w dniu 24 kwietnia 2025 r. Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy 
Las Radny Radosław Banaszak przywitał Wójta Gminy Grzegorza Wojterę, Panią Wicewójt Ilonę 
Ciok, Radnych, Przewodniczących Zarządów Osiedli, Sołtysów, pracowników Urzędu Gminy,  
gości obecnych na sali oraz tych oglądających relację z sesji on-line. Następnie Wiceprzewodniczący 
Rady Gminy Suchy Las Radny Radosław Banaszak poinformował, że sesja Rady Gminy Suchy Las  
jest transmitowana on–line. Nagranie w systemie audio-video będzie udostępnione na stronie 
www.suchylas.pl. Nagranie z transkrypcją będzie udostępnione po upływie 14 dni od dnia 
dzisiejszego oraz przypomniał, że z uwagi na publiczny charakter sesji nie należy posługiwać się 
danymi osobowymi, ponieważ można narazić się na złamanie przepisów dotyczących ochrony 
danych osobowych.  

 

Ad. 2. Stwierdzenie prawomocności obrad (00:05:38 *). 
 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny Radosław Banaszak poinformował, że na sali  
jest 14 Radnych i stwierdził prawomocność obrad. 
Radni Rady Gminy Suchy Las IX kadencji obecni na sesji: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, 
Sylwia Sawińska, Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, 
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, 
Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Nieobecna: Radna Wiesława Prycińska. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny Radosław Banaszak zapytał czy zebrani mają 
uwagi do porządku obrad. 
Radna Joanna Radzięda poprosiła o wprowadzenie do porządku obrad punktu – „Sprawozdanie  
z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej w 2024 roku”. Dodała, że taki punkt musi się pojawić.  
To jest jeden z wniosków audytowych, który był przeprowadzony dwa lata temu. Przekazała,  
że Komisja otrzymała sprawozdanie, zapoznała się z nim oraz wyraziła nadzieję, że cała Rada 
również. 
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera przekazał, że ma trzy wnioski. Projekt uchwały 
i dwa oświadczenia. Pierwszy projekt to „Uchwała w sprawie przyznania dotacji na sporządzanie 
projektu budowlanego, remont budynku oraz renowację elewacji i dachu budynku - zabytku  
w miejscowości Golęczewo”. Drugi to oświadczenie Rady Gminy Suchy Las w sprawie zawarcia 
porozumienia przez Wójta Gminy Suchy Las i wspólnej realizacji inwestycji w Złotnikach, 
przez właścicieli nieruchomości oraz Gminę Suchy Las. I trzeci to oświadczenie w sprawie zawarcia 



porozumienia przez Wójta Gminy Suchy Las dotyczącego wspólnej realizacji inwestycji w Suchym 
Lesie, przez właścicieli nieruchomości oraz Gminę Suchy Las. 
Radna Sylwia Sawińska zapytała Wójta Gminy, czy zamierza wprowadzić uchwałę dotyczącą 
zmniejszenia diet sołtysów o 20% za nieobecność na sesji. 
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera przekazał, że myślał, że będzie to wniosek (inicjatywa 
uchwałodawcza) Radnych. Dodał, że jest przygotowany, żeby ten projekt zgłosić, a następnie zgłosił 
wniosek o wprowadzenie do porządku obrad punktu, podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę  
w sprawie ustalenia zasad przyznania oraz wysokości diet i zwrotu kosztów podróży służbowej  
dla sołtysów i przewodniczących zarządów osiedli w Gminie Suchy Las, który zmniejsza do 20% 
obniżenie kwoty w przypadku nieobecności. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny Radosław Banaszak zarządził głosowanie  
w sprawie wprowadzenia do porządku obrad sprawozdania z działalności OPS za rok 2024.  

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  
Za – 14: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Małgorzata Weymann,  
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, 
Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna  
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny Radosław Banaszak stwierdził, że punkt został 
wprowadzony do porządku obrad. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny Radosław Banaszak zarządził głosowanie  
w sprawie wprowadzenia do porządku uchwały dotyczącej zabytku w miejscowości Golęczewo, 
ulica Lipowa 5.  

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  
Za – 14: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Małgorzata Weymann,  
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, 
Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna  
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny Radosław Banaszak stwierdził, że punkt został 
wprowadzony do porządku obrad. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny Radosław Banaszak zarządził głosowanie  
w sprawie wprowadzenia do porządku obrad oświadczenia Rady Gminy nr 1, w sprawie zawarcia 
porozumienia przez Wójta Gminy Suchy Las i wspólnej realizacji inwestycji w Złotnikach,  
przez właścicieli nieruchomości oraz Gminę Suchy Las.  

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  
Za – 14: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Małgorzata Weymann,  
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, 
Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna  
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny Radosław Banaszak stwierdził, że punkt został 
wprowadzony do porządku obrad. 



 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny Radosław Banaszak zarządził głosowanie  
w sprawie wprowadzenia do porządku obrad oświadczenia Rady Gminy nr 2, w sprawie zawarcia 
porozumienia przez Wójta Gminy Suchy Las dotyczącego wspólnej realizacji inwestycji w Suchym 
Lesie, przez właścicieli nieruchomości oraz Gminę Suchy Las.  

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  
Za – 14: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Małgorzata Weymann,  
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, 
Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna  
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny Radosław Banaszak stwierdził, że punkt został 
wprowadzony do porządku obrad. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny Radosław Banaszak zarządził głosowanie  
w sprawie wprowadzenia do porządku obrad uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia 
zasad przyznania oraz wysokości diet i zwrotu kosztów podróży służbowej dla sołtysów  
i przewodniczących zarządów osiedli w Gminie Suchy Las, który zmniejsza do 20% obniżenie kwoty 
w przypadku nieobecności.  

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  
Za – 14: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Małgorzata Weymann,  
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, 
Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna  
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny Radosław Banaszak stwierdził, że punkt został 
wprowadzony do porządku obrad. 
 

Nowy porządek obrad: 
 

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Gminy Suchy Las nr X/25 z dnia 27 lutego 2025 r. 
4. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego Golęczewo – rejon ulic Bocznej i Kwiatowej. 
5. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego Golęczewo – rejon ulicy Tysiąclecia. 
6. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przygotowania projektu zmiany uchwały  

nr XLIX/571/18 Rady Gminy Suchy Las z dnia 18 października 2018 r. w sprawie zasad i warunków 
sytuowania obiektów małej architektury, tablic reklamowych i urządzeń reklamowych oraz ogrodzeń, 
ich gabarytów, standardów jakościowych oraz rodzajów materiałów budowlanych z jakich mogą  
być wykonane. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2025. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Suchy Las  

na lata 2025-2051. 



9. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji na remont fragmentu zabytkowego ogrodzenia  
parku dworskiego w Chludowie (etap III) - zabytku w miejscowości Chludowo. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji na kontynuację odnowy parku w Chludowie (etap VII) 
- zabytku w miejscowości Chludowo. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji na remont budynku w zakresie stolarki okiennej  
i drzwiowej (część zadania pn. "Remont i przebudowa budynku mieszkalnego jednorodzinnego") 
- zabytku w miejscowości Golęczewo. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji na remont i przebudowę budynku mieszkalnego 
jednorodzinnego - zabytku w miejscowości Golęczewo. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji na sporządzenie projektu budowlanego pn.: 
"Wykonanie izolacji stropu zabytkowego kościoła" - zabytku w miejscowości Chludowo. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji na rewitalizację parku w zespole pałacowo-
parkowym w Biedrusku oraz sporządzenie projektu budowlanego odbudowy altany w parku  
w zespole pałacowo-parkowym w Biedrusku - zabytku w miejscowości Biedrusko. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji na remont kapitalny budynku dawnego Zajazdu  
pod Złotą Gwiazdą w Golęczewie oraz przyległej sali tanecznej (etap VII) - zabytku w miejscowości 
Golęczewo. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji na remont południowej części dachu budynku 
mieszkalnego - zabytku w miejscowości Golęczewo. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji na sporządzenie projektu budowlanego: "Remont 
budynku oraz renowacja elewacji i dachu budynku" - zabytku w miejscowości Golęczewo. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia przez Gminę Suchy Las prowadzenia zadania publicznego  
w zakresie zarządzania publiczną drogą powiatową nr 2431P - ul. Sucholeską w miejscowości 
Suchy Las, w związku z realizacją inwestycji „Budowa zintegrowanego węzła przesiadkowego  
Poznań Suchy Las”. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy najmu części działki gruntu  
nr 14/4 w Biedrusku. 

20. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy najmu części działki gruntu  
nr 30/5 w Suchym Lesie. 

21. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy najmu działki gruntu nr 27/46  
w Suchym Lesie. 

22. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia zasad przyznawania oraz wysokości diet 
i zwrotu kosztów podróży służbowej dla sołtysów i przewodniczących zarządów osiedli w gminie 
Suchy Las. 

23. Przyjęcie oświadczenia Rady Gminy Suchy Las w sprawie zawarcia porozumienia przez Wójta Gminy 
Suchy Las, odnośnie wspólnej realizacji inwestycji w Złotnikach, przez właścicieli nieruchomości  
oraz Gminę Suchy Las. 

24. Przyjęcie oświadczenia Rady Gminy Suchy Las w sprawie zawarcia porozumienia przez Wójta Gminy 
Suchy Las odnośnie wspólnej realizacji inwestycji w Suchym Lesie przez właścicieli nieruchomości 
oraz Gminę Suchy Las. 

25. Sprawozdanie z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej w Suchym Lesie za 2024 r.  
wraz z załącznikami. 

26. Informacje: Wójta Gminy, Przewodniczącej Rady Gminy, Przedstawiciela gminy w Stowarzyszeniu 

Gmin i Powiatów Wielkopolski, Przewodniczących Komisji Rady, Radnych Powiatowych. 

27. Interpelacje i zapytania Radnych. 

28. Wolne głosy i wnioski. 

29. Zamknięcie sesji. 



Ad. 3. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Gminy Suchy Las nr X/25 z dnia 27 lutego 2025 r. (00:13:57 *). 
 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny Radosław Banaszak zapytał, czy zebrani mają 
uwagi do protokołu z sesji nr X/25 z dnia 27 lutego 2025 r. (nie było uwag). 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny Radosław Banaszak zarządził głosowanie  
w sprawie przyjęcia protokołu z sesji Rady Gminy Suchy Las nr X/25 z dnia 27 lutego 2025 r. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  
Za – 14: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Małgorzata Weymann, 
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, 
Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny Radosław Banaszak stwierdził, że protokół  
został przyjęty.  
 

Ad. 4. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Golęczewo – rejon ulic Bocznej i Kwiatowej (00:14:43 *). 
 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny Radosław Banaszak poprosił o opinię  
w sprawie projektu uchwały, Przewodniczącą Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego,  
Radną Sylwię Sawińską.  
Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna Sylwia Sawińska 
przekazała, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały jednogłośnie, pozytywnie (6 głosami). 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny Radosław Banaszak zarządził głosowanie  
w sprawie podjęcia uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Golęczewo – rejon ulic Bocznej i Kwiatowej. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  
Za – 14: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Małgorzata Weymann,  
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, 
Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna  
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny Radosław Banaszak stwierdził, że uchwała 
została podjęta i nadano jej numer XII/129/25. 
 

Ad. 5. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Golęczewo – rejon ulicy Tysiąclecia (00:15:51 *). 
 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny Radosław Banaszak poprosił o opinię  
w sprawie projektu uchwały, Przewodniczącą Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego,  
Radną Sylwię Sawińską.  
Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna Sylwia Sawińska 
przekazała, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały jednogłośnie, pozytywnie (6 głosami). 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny Radosław Banaszak zarządził głosowanie  
w sprawie podjęcia uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Golęczewo – rejon ulic Bocznej i Kwiatowej. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  



W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  
Za – 14: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Małgorzata Weymann,  
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, 
Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna  
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny Radosław Banaszak stwierdził, że uchwała 
została podjęta i nadano jej numer XII/130/25. 
 

Ad. 6. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przygotowania projektu zmiany uchwały  
nr XLIX/571/18 Rady Gminy Suchy Las z dnia 18 października 2018 r. w sprawie zasad i warunków 
sytuowania obiektów małej architektury, tablic reklamowych i urządzeń reklamowych  
oraz ogrodzeń, ich gabarytów, standardów jakościowych oraz rodzajów materiałów budowlanych 
z jakich mogą być wykonane (00:16:51 *). 
 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny Radosław Banaszak poprosił o opinię  
w sprawie projektu uchwały, Przewodniczącą Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego,  
Radną Sylwię Sawińską.  
Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna Sylwia Sawińska 
przekazała, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały jednogłośnie, pozytywnie (6 głosami). 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny Radosław Banaszak zarządził głosowanie  
w sprawie podjęcia uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Golęczewo – rejon ulic Bocznej i Kwiatowej. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  
Za – 14: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Małgorzata Weymann,  
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, 
Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna  
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny Radosław Banaszak stwierdził, że uchwała 
została podjęta i nadano jej numer XII/131/25. 
 

Ad. 7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2025 (00:18:15 *). 
 

Zastępca Skarbnika Gminy Joanna Bogusz w imieniu Wójta Gminy zgłosiła autopoprawkę  
do projektu budżetu, w pozycji 600 616 65 50 zadanie IWI 000 2024 0300 - Golęczewo budowa 
kanalizacji sanitarnej w ulicy Lipowej. Proszę o wykreślenie kwoty 530 000,00 zł jako zwiększenie  
na to zadanie. Urząd rozpoczął negocjacje ze Starostwem Powiatowym w Poznaniu w zakresie 
niewykonywania poszerzenia drogi i w związku z tym, odstępujemy od zwiększenia kwoty 
wydatków na to zadanie. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zapytała Panią Wicewójt o to,  
czy my zdejmujemy faktycznie całą kwotę zapisaną na tę nową inwestycję i czy z zabezpieczonej 
wcześniej na tę inwestycji kwoty, wystarczy nam na dokończenie tej kanalizacji. 
Zastępca Wójta Gminy Suchy Las Ilona Ciok przekazała, że ten wniosek jest na zwiększenie 
kanalizacji, dokończenie inwestycji, ale razem z poszerzeniem. Nastąpił błąd, nie jest to nowe 
zadanie, tylko rozszerzenie tamtego, obecnie prowadzonego. Natomiast nie dokończymy  
tej inwestycji. Dokończymy ją w momencie, kiedy tutaj ustalimy wspólnie ze starostwem 



powiatowym, który zakres można wykonać, a który nie, żeby prace związane z przyszłoroczną 
realizacją poszerzenia drogi Golęczewo-Sobota nie wnosiły strat. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny Radosław Banaszak zarządził głosowanie  
w sprawie wprowadzenia autopoprawki Wójta Gminy zgłoszonej przez Zastępcę Skarbnika  
Joannę Bogusz. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  
Za – 14: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Małgorzata Weymann,  
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, 
Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna  
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny Radosław Banaszak stwierdził,  
że autopoprawka została wprowadzona. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny Radosław Banaszak poprosił o opinię  
w sprawie projektu uchwały, Przewodniczącą Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego,  
Radną Sylwię Sawińską.  
Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna Sylwia Sawińska 
przekazała, że Komisja nie opiniowała projektu uchwały, ponieważ członkowie Komisji wiedzieli,  
że będą wprowadzane autopoprawki i stwierdzili, że zostawią to na sesję. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny Radosław Banaszak otworzył dyskusję. 
Następnie przywitał obecnego na sali inspektora Roberta Kasprzyka, Komendanta Miejskiego Policji 
w Poznaniu i poprosił go o zabranie głosu w związku z inwestycją na terenie gminy.  
Komendant Komendy Miejskiej Policji w Poznaniu inspektor Robert Kasprzyk podziękował  
za dotychczasową przychylność przy inwestycji, która już została rozpoczęta. To był zeszłoroczny 
zakup nieruchomości w Suchym Lesie, przy ulicy Klonowej 24. Niewątpliwie pozwoli to nam, 
na zapewnienie właściwych warunków dla policjantów pełniących służby. Przekazał, że budynek  
w Suchym Lesie, zajmowany dotychczas przez Policję nie spełnia już wymogów XXI wieku.  
Ze względu na osoby, które przychodzą coś zgłaszać, a nie przychodzą dlatego, że chcą 
porozmawiać sobie miło i przyjemnie, bo to przeważnie są niemiłe i nieprzyjemne rozmowy,  
bo albo kogoś spotyka jakieś nieszczęście, albo chce zgłosić coś przykrego, co mu się wydarzyło. 
Warunki nie sprzyjają temu, żeby w tej sytuacji właściwie móc porozmawiać i przyjąć 
zawiadomienie o przestępstwie. Kupiliśmy obiekt. W sytuacjach, gdy kupuje się mieszkanie  
czy dom, wydaje nam się, że wszystko jest fajnie i można tam się wprowadzić, ale okazuje się,  
że potem konieczne są inwestycje. Proszę w swoim imieniu oraz w imieniu policjantów pełniących 
służbę tutaj, bo muszę o nich też dbać, żeby przychylili się Państwo do dofinansowania i udzielenia 
nam wsparcia przy tej inwestycji, żebyśmy mogli do końca roku przeprowadzić tam policjantów.  
To nie jest tak, że Policja tylko oczekuje od gminy, że będzie ponosiła koszty. Starostwo  
też się do tego dokłada, jednak nie w takiej wysokości jak gmina. Starostwo uczestniczy również  
w finansowaniu innych inwestycji np. pojazdów dla komendy miejskiej. Nowy komisariat chcemy 
uruchomić na tej zasadzie, że zwiększymy stan etatów o 12 funkcjonariuszy. Dzisiaj jest 28 etatów 
policyjnych i 28 etatów jest zajętych. W tych 28 etatach jest siedmiu kursantów. To są ludzie,  
którzy w tej chwili się szkolą, ale niebawem obejmą swoje obowiązki. 15 kwietnia przyjęliśmy 
dwóch nowych funkcjonariuszy, którzy w najbliższych dniach idą na kurs podstawowy.  
Ci, którzy po szkoleniach przyjdą w kwietniu, lipcu i sierpniu, przez dwa miesiące będą przechodzili 
adaptację zawodową. Odbywa się ona zazwyczaj w Warszawie, ale są plany, żeby zrobić  
to w Poznaniu. Ci policjanci fizycznie są, dzisiaj w komisariacie Suchy Las nie ma wakatów.  
Będą dodatkowe etaty detektywa oraz zastępcy komendanta. Komisariat będzie całodobowy,  



czyli będzie służba dyżurna z prawdziwego zdarzenia, która będzie pełniła na miejscu służbę. 
Dodatkowe cztery etaty, to będą policjanci typowo patrolowi, dochodzi detektyw i asystent  
do wydziału prewencji. Ważne jest również to, że na terenie gminy jest monitoring.  
Będzie możliwość szybszego reagowania na to, co się dzieje na ekranach, na stanowisku dyżurnego. 
Inwestujemy w dużą ścianę z monitorami obsługującymi monitoring. Będzie ona również służyła 
pozycjonowaniu policjantów.  
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny Radosław Banaszak przekazał,  
że na poprzedniej sesji padła informacja od Radnej Powiatowej, że powstanie większego 
komisariatu i większej ilości etatów, odbędzie się kosztem likwidacji komisariatu na Piątkowie. 
Następnie zapytał, czy policjanci z komisariatu Suchy Las będą obsługiwać też Piątkowo. 
Komendant Komendy Miejskiej Policji w Poznaniu inspektor Robert Kasprzyk zdementował  
te informacje. Przekazał, że komisariat Policji KP Północ, nie będzie likwidowany. Będzie 
remontowany albo będzie budowany nowy. Komenda Miejska Policji prowadzi rozmowy z Miastem 
Poznań, żeby można było zapewnić godne warunki pełnienia służby funkcjonariuszom. Komisariat 
Północ będzie funkcjonował na normalnych zasadach. W przypadku remontu jaki odbywa się 
aktualnie np. na terenie Komisariatu Policji Jeżyce, sukcesywnie wyłączane są skrzydła komisariatu, 
czy tam część komisariatu, ale policjanci dalej pełnią służbę, są przemieszczani, ale taka sama ilość 
policjantów pełni służbę, więc nie ma zagrożenia przejęcia obowiązków. Oczywiście nie można 
powiedzieć, że policjanci z Suchego Lasu nigdy nie obsłużą żadnej interwencji na terenie Miasta 
Poznania. To się dzieje też dzisiaj. Policjanci z terenu miasta, jeżeli jest potrzeba pilnego działania, 
żeby jak najszybciej obsłużyć zdarzenie, przemieszczani są w to miejsce. Wszystko jest robione 
racjonalnie, a czuwa nad tym dyżurny miejski. Nie ma takiej opcji, żeby Komisariat Północ  
był zlikwidowany lub jego działalność na jakiś czas została zawieszona i w związku z tym, została 
obciążona jednostka z Suchego Lasu.  
Radna Powiatowa Anna Ankiewicz przekazała, że komendant powiedział dokładnie to, co mówiła 
miesiąc temu. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny Radosław Banaszak podziękował 
Komendantowi Komendy Miejskiej Policji w Poznaniu inspektorowi Robertowi Kasprzykowi  
i w związku z brakiem pytań zamknął dyskusję, a następnie zarządził głosowanie  
w sprawie podjęcia uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2025. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  
Za – 14: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Małgorzata Weymann,  
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, 
Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna  
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny Radosław Banaszak stwierdził, że uchwała 
została podjęta i nadano jej numer XII/132/25. 
 

Ad. 8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Suchy Las  
na lata 2025-2051 (00:31:39 *). 
 

Zastępca Skarbnika Gminy Joanna Bogusz w imieniu Wójta Gminy zgłosiła autopoprawkę  
do projektu WPF w pozycji 801 801 60 50 zadanie IBI WPF 2022 0013 Suchy Las, przebudowa sali 
gimnastycznej przy SP1. Kwota zwiększenia ulega zmianie z 500 000,00zł na 300 000,00 zł. 
Uzasadnienie - urząd rezygnuje z magazynu energii. 



Zastępca Wójta Gminy Suchy Las Ilona Ciok przekazała, że urząd na razie rezygnuje z banku 
energii, ponieważ nikt nie jest przygotowany na merytoryczną dyskusję z powodu tego, że komisją 
odbyła się we wtorek. W związku z tym, ten punkt przesuwamy na przyszły miesiąc. 
Radny Grzegorz Słowiński przekazał, że rozumie, że zmiana dotyczy całości instalacji 
fotowoltaicznej i magazynu energii, a nie tylko magazynu energii 
Zastępca Skarbnika Gminy Joanna Bogusz zgłosiła omyłkę pisarską w punkcie 1.3.2.105, w zadaniu 
projekt odcinka drogi gminnej o parametrach drogi wojewódzkiej Golęczewo-Złotkowo. Okres 
realizacji to rok 2026, a nie 2025. 
Zastępca Wójta Gminy Suchy Las Ilona Ciok odpowiadając na wypowiedź Radnego Grzegorza 
Słowińskiego przekazała, dotyczy to tylko i wyłącznie magazynów energii, ponieważ fotowoltaika 
jest w pierwotnym pakiecie podstawowym umowy wykonawcy. Natomiast kwota się nie zmienia,  
a umniejszenie jest o kwotę wskazaną w pierwotnym zwiększeniu. Więc fotowoltaika pozostaje  
bez zmian, bo Rada Gminy wyraziła zgodę na pożyczkę na ten cel i jest on realizowany. Zwiększenie 
miało dotyczyć wyłącznie magazynu, ale teraz z niego rezygnujemy, gdyż do tej dyskusji trzeba  
się rzetelnie przygotować, a zabrakło na to czasu. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska przekazała, że w WPF  
jest wpisany limit na 2025 rok - 500 tys. zł i projekt zamykamy w tym roku. Czy nie powinniśmy 
zrobić zmiany, bo ten projekt kończy się we wrześniu 2025 roku, więc wydaje mi się, że powinniśmy 
tę autopoprawkę wnieść do budżetu, a nie do WPF. 
Zastępca Wójta Gminy Suchy Las Ilona Ciok przekazała, że zadanie jest w WPF, dlatego zmiana  
też jest w WPF. 
Zastępca Skarbnika Gminy Joanna Bogusz przekazała, że błąd leży po jej stronie, autopoprawka 
powinna być wniesiona do projektu budżetu i do projektu WPF. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska przekazała, że na następnej sesji 
zrobimy autopoprawkę do budżetu, a teraz zmniejszymy tę kwotę w WPF. Wróciła do rozmowy, 
która była na komisji stwierdzając, że przekaz radnych był taki, że do każdej fotowoltaiki podstawą 
funkcjonowania jest ten magazyn energii. Mówiliśmy tylko o tym, że tam była duża wartość  
(50 kW) i czy miało obsługiwać tylko salę, czy również część szkoły, a teraz słyszymy, że rezygnujemy 
tylko z magazynu. Poprosiła o wyjaśnienie Panią Wicewójt. 
Zastępca Wójta Gminy Suchy Las Ilona Ciok przypomniała, że jak rozmawiano o fotowoltaice  
i o pożyczce na szkołę SP1, to padła sugestia, że może jednak warto zastanowić się nad kwestią 
magazynu energii i taka była nasza intencja. Ponieważ w projekcie nie było magazynu energii,  
to właśnie ku temu zmierzamy. Ponieważ nie było to właściwie przygotowane, a dziś nie czuję się 
na siłach na ten temat dyskutować, to wnioskuję o przesunięcie tej rozmowy na kolejną sesję.  
Nie chcę komentować tych wartości, bo nie było czasu, żeby merytorycznie uzasadnienie 
przygotować, ani dyskutować nad kwotami. Potwierdzam, że ta oferta była tylko po to,  
żeby oszacować koszty.  
Radny Grzegorz Słowiński przekazał, że ta oferta opiewa i na instalację fotowoltaiczną  
i na inwerter hybrydowy i na baterie magazynu energii. Cała kwota - 246 tys. zł brutto zaoferowana 
została przez jedną z firm. Zapytał, dlaczego instalacja posiada moc aż 50 kW, czy miała obsługiwać 
całość budynku, czy wspomagać tylko pracę w sali gimnastycznej oraz czy były oferty innych firm. 
Zastępca Wójta Gminy Suchy Las Ilona Ciok przekazała, że pamięta rozmowę z Radnym 
Grzegorzem Słowińskimi i właśnie dlatego, że nie była w stanie przygotować się do udzielenia 
odpowiedzi w całości, to dzisiaj tego tematu nie podejmujemy i rezygnujemy ze zwiększenia,  
które było przez gminę wskazane, a dyskusję przesuwamy na kolejną komisję finansową,  
żeby bardziej merytorycznie dyskutować. 
 



Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny Radosław Banaszak zarządził głosowanie  
w sprawie wprowadzenia autopoprawki zgłoszonej przez Zastępcę Skarbnika Joannę Bogusz. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  
Za – 14: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Małgorzata Weymann, 
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, 
Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny Radosław Banaszak stwierdził,  
że autopoprawka została wprowadzona 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny Radosław Banaszak poprosiła o opinię  
w sprawie projektu uchwały, Przewodniczącą Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego,  
Radną Sylwię Sawińską.  
Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna Sylwia Sawińska 
przekazała, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały jednomyślnie pozytywnie. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny Radosław Banaszak zarządził głosowanie  
w sprawie podjęcia uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Suchy Las  
na lata 2025-2051. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  
Za – 14: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Małgorzata Weymann, 
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, 
Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny Radosław Banaszak stwierdził, że uchwała 
została podjęta i nadano jej numer XII/133/25. 
 

Ad. 9. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji na remont fragmentu zabytkowego ogrodzenia  
parku dworskiego w Chludowie (etap III) - zabytku w miejscowości Chludowo (00:42:26 *). 
 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny Radosław Banaszak przekazał, że odbyło się 
spotkanie połączone dwóch komisji, Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego  
oraz Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska i Spraw Komunalnych. Spotkanie odbyło 
się w terenie, we wszystkich obiektach zabytkowych. Rozmawiano z właścicielami o potrzebach  
i oczekiwaniach dotyczących zabytków. Efektem tego są wniesione zmiany w propozycjach uchwał 
dotyczących dotacji. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny Radosław Banaszak poprosił o opinię  
w sprawie projektu uchwały, Przewodniczącego Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska 
i Spraw Komunalnych Radnego Kacpra Czaczyka.  
Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska i Spraw Komunalnych Radny 
Kacper Czaczyk przekazał, że 16 kwietnia odbyła się połączona komisja wyjazdowa Komisji 
Porządku Publicznego oraz Komisji Budżetowej. Radni odwiedzili wszystkie zabytki, a członkowie 
komisji jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali każdy z projektów uchwał. Kwestie budżetowe 
zostawiono Komisji Budżetowej. 



Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny Radosław Banaszak poprosił o opinię  
w sprawie projektu uchwały, Przewodniczącą Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego,  
Radną Sylwię Sawińską.  
Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna Sylwia Sawińska 
przekazała, że komisje były łączone, Radni byli przy wszystkich zabytkach, nawet przy tych,  
do których Wójt Gminy nie zdecydował się zrobić dofinansowania. Dzięki informacjom uzyskanym 
od właścicieli nieruchomości, komisje zadecydowały o tym, jak podzielić pieniądze. Do budżetu 
wprowadzono dodatkowe 72 tys. zł na ten cel, ale po komisjach Radni nie zdecydowali się  
na zwiększenie kwoty (zostało 72 tys. zł), ale przy niektórych zabytkach zdecydowali o zmniejszeniu 
dotacji, przekazując pozostałe pieniądze na inne zabytki. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny Radosław Banaszak zarządził głosowanie  
w sprawie podjęcia uchwały w sprawie przyznania dotacji na remont fragmentu zabytkowego 
ogrodzenia parku dworskiego w Chludowie (etap III) - zabytku w miejscowości Chludowo. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  
Za – 13: Joanna Pągowska, Sylwia Sawińska, Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak,  
Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak,  
Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 1: Joanna Radzięda. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny Radosław Banaszak stwierdził, że uchwała  
nr VI/134/24 została podjęta. 
 

Ad. 10. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji na kontynuację odnowy parku w Chludowie 
(etap VII) - zabytku w miejscowości Chludowo (00:46:30 *). 
 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny Radosław Banaszak otworzył dyskusję,  
a w związku z brakiem chętnych do zabrania głosu, zamknął ją i zarządził głosowanie w sprawie 
podjęcia uchwały w sprawie przyznania dotacji na kontynuację odnowy parku w Chludowie  
(etap VII) - zabytku w miejscowości Chludowo. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  
Za – 13: Joanna Pągowska, Sylwia Sawińska, Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak,  
Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak,  
Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Przeciw – 1: Joanna Radzięda. 
Wstrzymujących się – 0. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny Radosław Banaszak stwierdził, że uchwała 
została podjęta i nadano jej numer XII/135/25. 
 

Ad. 11. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji na remont budynku w zakresie stolarki okiennej  
i drzwiowej (część zadania pn. "Remont i przebudowa budynku mieszkalnego jednorodzinnego") 
- zabytku w miejscowości Golęczewo (00:47:26 *). 
 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny Radosław Banaszak otworzył dyskusję,  
a w związku z brakiem chętnych do zabrania głosu, zamknął ją i zarządził głosowanie w sprawie 
podjęcia uchwały w sprawie przyznania dotacji na remont budynku w zakresie stolarki okiennej  
i drzwiowej (część zadania pn. "Remont i przebudowa budynku mieszkalnego jednorodzinnego") 
- zabytku w miejscowości Golęczewo. 



➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  
Za – 14: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Małgorzata Weymann, 
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, 
Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny Radosław Banaszak stwierdził, że uchwała 
została podjęta i nadano jej numer XII/136/25. 
 

Ad. 12. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji na remont i przebudowę budynku mieszkalnego 
jednorodzinnego - zabytku w miejscowości Golęczewo (00:48:19 *). 
 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny Radosław Banaszak otworzył dyskusję,  
a w związku z brakiem chętnych do zabrania głosu, zamknął ją i zarządził głosowanie w sprawie 
podjęcia uchwały w sprawie przyznania dotacji na remont i przebudowę budynku mieszkalnego 
jednorodzinnego - zabytku w miejscowości Golęczewo. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  
Za – 14: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Małgorzata Weymann, 
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, 
Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny Radosław Banaszak stwierdził, że uchwała 
została podjęta i nadano jej numer XII/137/25. 
 

Ad. 13. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji na sporządzenie projektu budowlanego  
pn.: "Wykonanie izolacji stropu zabytkowego kościoła" - zabytku w miejscowości Chludowo 
(00:49:27 *). 
 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny Radosław Banaszak otworzył dyskusję,  
a w związku z brakiem chętnych do zabrania głosu, zamknął ją i zarządził głosowanie w sprawie 
podjęcia uchwały w sprawie przyznania dotacji na sporządzenie projektu budowlanego  
pn.: "Wykonanie izolacji stropu zabytkowego kościoła" - zabytku w miejscowości Chludowo. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  
Za – 14: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Małgorzata Weymann, 
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, 
Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny Radosław Banaszak stwierdził, że uchwała 
została podjęta i nadano jej numer XII/138/25. 
 

Ad. 14. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji na rewitalizację parku w zespole pałacowo-
parkowym w Biedrusku oraz sporządzenie projektu budowlanego odbudowy altany w parku  
w zespole pałacowo-parkowym w Biedrusku - zabytku w miejscowości Biedrusko (00:50:19 *). 
 



Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna Sylwia Sawińska 
przekazała, że komisja została oprowadzona po parku. Wniosek był dużo wyższy niż dotacja,  
którą przyznał Wójt Gminy. Po rozmowie z właścicielem komisja zdecydowała, że zmniejszy dotację 
ze 110 tys. zł do 90 tys. zł. Zobaczymy, ile właściciel pałacu zechce dorzucić ze swojej strony  
na rewitalizację tego parku i będziemy w przyszłych latach decydować, czy partycypacja gminy  
i środki prywatne będą na poziomie, jakiego oczekują radni.  
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny Radosław Banaszak dodał, że wniosek 
właściciela był na 1 009 941,43 zł. Wnioskował o udzielenia dotacji na 100% kwoty. Propozycja  
110 tys. zł, natomiast komisja wnioskuje o zmniejszenie o 20 tys. zł i pozostawienie kwoty 
najwyższej ze wszystkich dotacji, a mianowicie 90 tys. zł. 
Radny Krzysztof Łączkowski zadał pytanie dotyczące wniosku, którego druga część brzmi 
„…oraz sporządzenie projektu budowlanego odbudowy altany”. Czy autor wniosku miał na myśli 
remont istniejącej altany, czy odbudowę drugiej altany, bo były dwie. Odbudowa, brzmi jakbyśmy 
budowali od podstaw. Pamiętam tę altanę, dlatego zadaję takie pytanie. 
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera odpowiedział, że nie jestem autorem tego wniosku,  
więc niestety nie odpowie na to pytanie. Dodał, że po raz pierwszy, mamy do czynienia  
z wnioskiem dobrze przygotowanym przez podmiot zewnętrzny, na zlecenie wnioskodawcy.  
Mamy kwotę, która jest oczywiście duża, ale zwracam uwagę, że jest to kompleksowy remont  
i prace rewitalizacyjne w Zespole Parkowo-Pałacowym. Zakładam, że autor zdaje sobie sprawę,  
że etapowanie tego będzie związane z tym, że Rada Gminy i Wójt Gminy przygotowując tę uchwałę, 
również założyła, że jest to etapowanie. Niestety nie potrafię powiedzieć, która to altana  
i jaki jest zakres prac. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny Radosław Banaszak wyjaśnił, że chodzi  
o altanę, która spłonęła. To ta altana ma być odbudowana. Padło bardzo ważne zapewnienie  
w obecności członków komisji, że mimo tego, że właściciel pałacu wnioskuje o 100% kwoty  
to planuje zaangażować w tę inwestycje również własne środki i nie są to małe środki. Członkowie 
komisji są zaskoczeni, że tak porządnie ten wniosek był przygotowany przez pełnomocniczkę.  
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny Radosław Banaszak zarządził głosowanie  
w sprawie wniosku, o zmniejszenie kwoty dotacji ze 110 tys. zł na 90 tys. zł. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  
Za – 13: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Małgorzata Weymann,  
Radosław Banaszak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak,  
Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 1: Andrzej Bartkowiak. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny Radosław Banaszak stwierdził, że wniosek 
został przyjęty. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny Radosław Banaszak zarządził głosowanie  
w sprawie podjęcia uchwały w sprawie przyznania dotacji na rewitalizację parku w zespole 
pałacowo-parkowym w Biedrusku oraz sporządzenie projektu budowlanego odbudowy altany  
w parku, w zespole pałacowo-parkowym w Biedrusku - zabytku w miejscowości Biedrusko. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  
Za – 10: Joanna Pągowska, Sylwia Sawińska, Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak,  
Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Krzysztof Łączkowski, Grzegorz Słowiński, 
Michał Wojtyna. 



Przeciw – 1: Andrzej Bartkowiak. 
Wstrzymujących się – 3: Joanna Radzięda, Leszek Gralak, Robert Rozwadowski 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny Radosław Banaszak stwierdził, że uchwała 
została podjęta i nadano jej numer XII/139/25. 
 

Ad. 15. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji na remont kapitalny budynku dawnego  
Zajazdu pod Złotą Gwiazdą w Golęczewie oraz przyległej sali tanecznej (etap VII) - zabytku  
w miejscowości Golęczewo (00:56:55 *). 
 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny Radosław Banaszak otworzył dyskusję. 
Radny Jarosław Dudkiewicz przekazał, że chciałby podać przykład tego zabytku jako pokazowy,  
jak można wykorzystać dobrze fundusze, które są tylko dopłatą do tego, co robi bezpośrednio 
inwestor. Przykład skrajny w stosunku do tego, co się dzieje na terenie Pałacu w Biedrusku. 
Chcielibyśmy, żeby dobrze to wyglądało również w Biedrusku, ale tam ciągle spotykamy bałagan,  
a to niezbyt dobrze świadczy o tym, jak ta inwestycja się toczy. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny Radosław Banaszak zamknął dyskusję  
i zarządził głosowanie w sprawie podjęcia uchwały w sprawie przyznania dotacji na remont 
kapitalny budynku dawnego Zajazdu pod Złotą Gwiazdą w Golęczewie oraz przyległej sali tanecznej 
(etap VII) - zabytku w miejscowości Golęczewo. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  
Za – 14: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Małgorzata Weymann, 
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, 
Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny Radosław Banaszak stwierdził, że uchwała 
została podjęta i nadano jej numer XII/140/25. 
 

Ad. 16. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji na remont południowej części dachu budynku 
mieszkalnego - zabytku w miejscowości Golęczewo (00:58:45 *). 
 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny Radosław Banaszak poprosił o zabranie głosu 
Przewodniczącą Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radną Sylwię Sawińską.  
Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna Sylwia Sawińska 
przekazała, że właściciel tej nieruchomości powiedział, że jest gotów dołożyć znacznie więcej  
do tej dotacji. Widzieliśmy w jakim stanie jest budynek. Wiedzieliśmy, że dotacja, którą przyznał 
Wójt Gminy będzie na pewno niewystarczająca na remont tego dachu, dlatego komisja 
zdecydowała, żeby w tym przypadku dołożyć 16 tys. złotych. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny Radosław Banaszak dodał, że propozycja  
w projekcie uchwały była na kwotę 30 tys. zł. Wniosek komisji jest o dołożenie 16 tys. zł, co razem 
daje kwotę 46 tys. zł. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny Radosław Banaszak zarządził głosowanie  
w sprawie wniosku, o zmianę kwoty z 30 tys. zł na 46 tys. zł, czyli zwiększenia o 16 tys. zł kwoty  
na to zadanie. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  



Za – 14: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Małgorzata Weymann,  
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, 
Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna  
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny Radosław Banaszak stwierdził, że wniosek 
został przyjęty. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny Radosław Banaszak zarządził głosowanie  
w sprawie podjęcia uchwały w sprawie przyznania dotacji na remont południowej części dachu 
budynku mieszkalnego - zabytku w miejscowości Golęczewo. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  
Za – 14: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Małgorzata Weymann, 
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, 
Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny Radosław Banaszak stwierdził, że uchwała 
została podjęta i nadano jej numer XII/141/25. 
 

Ad. 17. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji na sporządzenie projektu budowlanego: 
"Remont budynku oraz renowacja elewacji i dachu budynku" - zabytku w miejscowości 
Golęczewo (01:01:15 *). 
 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny Radosław Banaszak poprosił o opinię  
w sprawie projektu uchwały, Przewodniczącą Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego,  
Radną Sylwię Sawińską.  
Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna Sylwia Sawińska 
przekazała, że na ten cel nie było przyznanej dotacji przez Wójta Gminy, ale komisja po wizytacji 
zdecydowała, że przyznaje 4 tys. zł na realizację tego zadania. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny Radosław Banaszak zarządził głosowanie  
w sprawie podjęcia uchwały w sprawie przyznania dotacji na sporządzenie projektu budowlanego: 
"Remont budynku oraz renowacja elewacji i dachu budynku" - zabytku w miejscowości Golęczewo. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  
Za – 14: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Małgorzata Weymann, 
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, 
Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny Radosław Banaszak stwierdził, że uchwała 
została podjęta i nadano jej numer XII/142/25. 
 

Ad. 18. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia przez Gminę Suchy Las prowadzenia zadania publicznego  
w zakresie zarządzania publiczną drogą powiatową nr 2431P - ul. Sucholeską w miejscowości 
Suchy Las, w związku z realizacją inwestycji „Budowa zintegrowanego węzła przesiadkowego  
Poznań Suchy Las (01:03:03 *). 
 



Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny Radosław Banaszak poprosił o opinię  
w sprawie projektu uchwały, Przewodniczącą Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego,  
Radną Sylwię Sawińską.  
Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna Sylwia Sawińska 
przekazała, że komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała ten projekt (6 głosów za). 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny Radosław Banaszak zarządził głosowanie  
w sprawie podjęcia uchwały w sprawie przyjęcia przez Gminę Suchy Las prowadzenia zadania 
publicznego w zakresie zarządzania publiczną drogą powiatową nr 2431P - ul. Sucholeską  
w miejscowości Suchy Las, w związku z realizacją inwestycji „Budowa zintegrowanego węzła 
przesiadkowego Poznań Suchy Las. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  
Za – 14: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Małgorzata Weymann, 
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, 
Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny Radosław Banaszak stwierdził, że uchwała 
została podjęta i nadano jej numer XII/143/25. 
 

Ad. 19. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy najmu części działki gruntu  
nr 14/4 w Biedrusku (01:04:17 *). 
 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny Radosław Banaszak poprosił o opinię  
w sprawie projektu uchwały, Przewodniczącą Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego,  
Radną Sylwię Sawińską.  
Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna Sylwia Sawińska 
przekazała, że komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała ten projekt. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny Radosław Banaszak zarządził głosowanie  
w sprawie podjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy najmu części działki 
gruntu nr 14/4 w Biedrusku. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  
Za – 14: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Małgorzata Weymann, 
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, 
Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny Radosław Banaszak stwierdził, że uchwała 
została podjęta i nadano jej numer XII/144/25. 
 

Ad. 20. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy najmu części działki gruntu  
nr 30/5 w Suchym Lesie (01:05:19 *). 
 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny Radosław Banaszak poprosił o opinię  
w sprawie projektu uchwały, Przewodniczącą Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego,  
Radną Sylwię Sawińską.  
Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna Sylwia Sawińska 
przekazała, że komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała ten projekt. Dodała, że kierownik 



Wydziału NPP Agnieszka Serafin miała sprawdzić, czy na pewno nie ma żadnej omyłki pisarskiej,  
bo mieliśmy informację w uchwale, że jest to działka o powierzchni 0,013 hektara,  
a w uzasadnieniu mamy 9 metrów kwadratowych. Pytanie czy to jest poprawne i czy później  
nie będziemy musieli tego zmieniać. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska poinformowała, że kierownik 
Wydziału NPP Agnieszka Serafin skontaktowała się nią i przekazała informację, że wszystko  
się zgadza w tych uchwałach, które są przedstawione. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny Radosław Banaszak zarządził głosowanie  
w sprawie podjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy najmu części działki 
gruntu nr 30/5 w Suchym Lesie. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  
Za – 14: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Małgorzata Weymann, 
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, 
Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny Radosław Banaszak stwierdził, że uchwała 
została podjęta i nadano jej numer XII/145/25. 
 

Ad. 21. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy najmu działki gruntu  
nr 27/46 w Suchym Lesie (01:06:55 *). 
 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny Radosław Banaszak poprosił o opinię  
w sprawie projektu uchwały, Przewodniczącą Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego,  
Radną Sylwię Sawińską.  
Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna Sylwia Sawińska 
przekazała, że komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała ten projekt (5 głosów za). 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny Radosław Banaszak zarządził głosowanie  
w sprawie podjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy najmu działki gruntu 
nr 27/46 w Suchym Lesie. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  
Za – 14: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Małgorzata Weymann, 
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, 
Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny Radosław Banaszak stwierdził, że uchwała 
została podjęta i nadano jej numer XII/146/25. 
 

Ad. 22. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia zasad przyznawania oraz wysokości 
diet i zwrotu kosztów podróży służbowej dla sołtysów i przewodniczących zarządów osiedli  
w gminie Suchy Las (01:07:58 *). 
 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny Radosław Banaszak przekazał, że ten projekt 
uchwały nie był opiniowany, natomiast był omawiany na Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju 
Gospodarczego. Następnie poprosił o zabranie głosu Przewodniczącą Komisji Budżetu, Finansów  
i Rozwoju Gospodarczego Radną Sylwię Sawińską. 



Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna Sylwia Sawińska 
przekazała, że komisja nie opiniowała tego projekt uchwały, ale jej członkowie rozmawiali o kilku 
rozwiązaniach. Na komisji byli radni, którzy nie są członkami Komisji Budżetowej. We wspólnej 
dyskusji, po wysłuchaniu Pani Sołtys i rozmowie z Wójtem Gminy zdecydowano, że propozycja nr 2 
zostanie przedstawiona Radzie Gminy, a większość radnych, która była na komisji opowiedziała się  
za tą propozycją.  
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny Radosław Banaszak zarządził głosowanie  
w sprawie podjęcia uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia zasad przyznawania  
oraz wysokości diet i zwrotu kosztów podróży służbowej dla sołtysów i przewodniczących zarządów 
osiedli w gminie Suchy Las. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  
Za – 14: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Małgorzata Weymann, 
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, 
Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny Radosław Banaszak stwierdził, że uchwała 
została podjęta i nadano jej numer XII/147/25. 
 

Ad. 23. Przyjęcie oświadczenia Rady Gminy Suchy Las w sprawie zawarcia porozumienia przez Wójta 
Gminy Suchy Las, odnośnie wspólnej realizacji inwestycji w Złotnikach, przez właścicieli 
nieruchomości oraz Gminę Suchy Las (01:09:59 *). 
 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny Radosław Banaszak przekazał, że ten punkt  
nie był opiniowany, natomiast oświadczenie zostało do wszystkich Radnych przesłane pocztą 
elektroniczną, a ponadto Wójt Gminy przedłożył je członkom Komisji Budżetu i wyjaśnił,  
czego dotyczą oświadczenia i jaki skutek będzie miało ich przyjęcie. Następnie poprosił o zabranie 
głosu Wójta Gminy Suchy Las Grzegorza Wojterę. 
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera przekazał, że nie jest to pierwsza realizacja,  
którą wspólnie z mieszkańcami przeprowadzamy i w zasadzie ten schemat jest bardzo podobny  
od wielu lat. Jeżeli coś robimy wspólnie z mieszkańcami, to zazwyczaj małe inwestycje, często  
są to inwestycje, które po zrealizowaniu np. jak w tym przypadku, kanalizacji czy wodociągu, 
potem są uzupełniane o kolejne odcinki. Dzieje się to w trakcie roku budżetowego. Proponujemy 
mieszkańcom wykonanie dokumentacji projektowej, uzyskanie pozwolenia na budowę  
w odpowiednim trybie z Kodeksu Postępowania Administracyjnego, zobowiązanie się  
do nieodpłatnego przeniesienia tego prawa na gminę. Później gmina zgodnie z zapisami 
porozumienia, w ciągu (w zależności czy to jest kanalizacja, czy to jest droga, czy to jest wodociąg) 
od 12 do 18 miesięcy przystępuje do realizacji. Musimy sobie dać pełny okres budżetowy  
na przygotowanie i zapisanie tego w budżecie. Dlaczego oświadczenie? Dlatego, że coraz więcej  
jest różnego rodzaju inwestycji, gdzie my jako strona, jesteśmy współfinansujący, współrealizujący  
i odwrotnie. Dla Państwa jest to informacja, że po zakończeniu procesu projektowo-
administracyjnego, Wójt Gminy zgłosi się z odpowiednim zapisem lub wnioskiem do budżetu  
w latach kolejnych. Dzięki temu oświadczeniu Państwo macie wiedzę, że taka wspólna realizacja 
będzie robiona i zostanie w przyszłości zwieńczona wnioskiem do budżetu. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny Radosław Banaszak zarządził głosowanie  
w sprawie przyjęcia oświadczenia Rady Gminy Suchy Las, w sprawie zawarcia porozumienia  



przez Wójta Gminy Suchy Las, odnośnie wspólnej realizacji inwestycji w Złotnikach, przez właścicieli 
nieruchomości oraz Gminę Suchy Las. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  
Za – 14: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Małgorzata Weymann, 
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, 
Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny Radosław Banaszak stwierdził,  
że oświadczenie zostało przyjęte. 
 

Ad. 24. Przyjęcie oświadczenia Rady Gminy Suchy Las w sprawie zawarcia porozumienia przez Wójta 
Gminy Suchy Las, odnośnie wspólnej realizacji inwestycji w Suchym Lesie przez właścicieli 
nieruchomości oraz Gminę Suchy Las (01:14:10 *). 
 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny Radosław Banaszak zarządził głosowanie  
w sprawie przyjęcia oświadczenia Rady Gminy Suchy Las, w sprawie zawarcia porozumienia  
przez Wójta Gminy Suchy Las, odnośnie wspólnej realizacji inwestycji w Suchym Lesie  
przez właścicieli nieruchomości oraz Gminę Suchy Las. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  
Za – 14: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Małgorzata Weymann, 
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, 
Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny Radosław Banaszak stwierdził,  
że oświadczenie zostało przyjęte. 
 

Ad. 25. Sprawozdanie z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej w Suchym Lesie za 2024 r.  
wraz z załącznikami (01:15:01 *). 
 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny Radosław Banaszak poprosił o krótkie 
wprowadzenie Przewodniczącą Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych Radną Joannę 
Radziędę.  
Radna Joanna Radzięda przekazała, że na wczorajszym posiedzeniu Komisji Oświaty, jej członkowie 
mieli przyjemność wysłuchać wystąpienia Dyrektor OPS Sylwii Malendowskiej, która dokładnie 
opowiedziała o pracy OPS w 2024 roku. Wszystkie materiały otrzymali Państwo odpowiednio 
wcześniej. Liczę, że wszyscy się z nimi zapoznali. To jest punkt, którego nie głosujemy. To jest tylko 
informacja, że OPS przekazał sprawozdanie, a Rada Gminy się z nim zapoznała 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny Radosław Banaszak zarządził przerwę  
w obradach. 
 
Przerwa (01:16:26 *) 
Wznowienie obrad (01:34:58 *) 
 
 



Ad. 26. Informacje: Wójta Gminy, Przewodniczącej Rady Gminy, Przedstawiciela gminy  
w Stowarzyszeniu Gmin i Powiatów Wielkopolski, Przewodniczących Komisji Rady,  
Radnych Powiatowych (01:35:13 *). 
 

► Informacje Wójta Gminy Suchy Las. 
Zastępca Wójta Gminy Suchy Las I. Ciok przedstawiła informacje Wójta Gminy z Wydziałów  
i Referatów: 
 

• budowa nowej szkoły w Biedrusku. Jesteśmy na ukończeniu badania ofert zarówno w zakresie 
inwestycji, jak i w zakresie nadzoru. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny Radosław Banaszak zapytał, czy musimy 
czekać 90 dni. 
Zastępca Wójta Gminy Suchy Las I. Ciok odpowiedziała, że nie. Nie będziemy czekać, bo jesteśmy 
już przygotowani merytorycznie, mamy to zweryfikowane, jesteśmy na etapie wysyłania informacji 
do poszczególnych oferentów i mamy nadzieję do końca miesiąca się z tematem wyrobić w zakresie 
ogłoszenia.  

• konserwacja zbiornika Balaton w Chludowie. Ogłosiliśmy postępowanie. Otwarcie ofert 
planujemy na 6 maja, 

• Suchy Las, budowa centrum profilaktyki poprzez sport i rekreację. Jesteśmy na etapie końcowym 
badania ofert, 

• Golęczewo, budowa drogi z infrastrukturą, budowa chodnika w ciągu pieszym pomiędzy ulicą 
Lazurową, a ulicą Krętą wraz z oświetleniem. Umowa została podpisana z firmą Zakład 
Produkcyjno-Usługowo-Handlowy Budomelior Krzysztof Dziechciar za kwotę 234 138,31 zł, 
z gwarancją na 60 miesięcy, 

• poprawa cyberbezpieczeństwa w Gminie Suchy Las. Jesteśmy po otwarciu ofert (15 kwietnia), 
trwa badanie tych ofert. Jest tylko jedna oferta na kwotę 1 087 566,00 złotych, 

• wsparcie rozwoju e-usług publicznych w Samorządzie Lokalnym Metropolii Poznań - Gminie Suchy 
Las. Postępowanie w przygotowaniu, 

• Suchy Las, ulica Zielińskiego. Jesteśmy po otwarciu ofert (14 kwietnia). Trwa badanie i ocena. 
Złożono 7 ofert. Najniższa na kwotę 680 458,31 zł, najwyższa 1 211 924,57 zł 

• Złotkowo, ulica Rodowa, Platynowa, Żelazna. Jesteśmy po otwarciu ofert (10 kwietnia).  
Trwa ich badanie. Mamy trzy oferty. Najniższa na 1 378 825,34 zł. Najwyższa na 1 976 735,55 zł 

• Złotniki, ulica Lazurytowa. Jesteśmy po otwarciu ofert (15 kwietnia). Trwa ich badanie i ocena. 
Mamy sześć ofert. Najniższa na 3 996 185,45 zł, a najwyższa 5 847 824,56 zł 

• Złotniki wieś, położenie sztucznej nawierzchni na zniszczonej nawierzchni asfaltowej, na boisku 
do koszykówki. Jesteśmy również po otwarciu ofert (8 kwietnia). Mamy 3 oferty. Najniższa  
na kwotę 147 600,00, najwyższa na 165 356,85 zł. Badamy i oceniamy te oferty, 

• zakup komputerów mobilnych oraz monitorów. Jesteśmy po otwarciu ofert (11 kwietnia). 
Niestety to postępowanie musieliśmy unieważnić w dniu 15 kwietnia, ponieważ była tylko jedna 
oferta, powyżej planowanego budżetu przeznaczonego na to zadanie, 

• Suchy Las, budowa ulicy Wiśniowej. 16 kwietnia otworzyliśmy oferty (3 szt.), trwa ich badanie 
i ocena. Najniższa oferta na kwotę 832 404,69 zł. Najwyższa na 1 197 081,58 zł, 

• Złotkowo Strefa AG, bajpas do ulicy Lipowej. Również jesteśmy po otwarciu ofert  
(24 kwietnia), trwa ich badanie i ocena. Ofert jest 9. Najniższa na kwotę 1 643 310,69 zł,  
a najwyższa na kwotę 4 692 354,33 zł, 

• Chludowo, projekt i modernizacja budynku starej szkoły, postępowanie w przygotowaniu 

• wsparcie rozwoju e-usług publicznych w Samorządzie Lokalnym Metropolii Poznań - Gmina Suchy 
Las, również w przygotowaniu 



• Biedrusko, budowa nowej szkoły, trafostacja i oznakowania poziome, również planowane 
postępowanie. Przypominam, że podawane przez nas oraz publikowane na stronie terminy 
otwarcia ofert, są terminami podawanymi w pierwotnym ogłoszeniu o zamówieniu, natomiast 
one mogą ulec zmianie wskutek pytań, odpowiedzi, modyfikacji specyfikacji. Proszę mieć  
to na uwadze, 

• informacja z Biedruska, zakończyliśmy pierwszy etap na zalewach. Z przykrością muszę stwierdzić, 
że nastąpiły jeszcze przed odbiorem pracy od ZGK incydenty wandalizmu. Prosiliśmy o wsparcie 
zarówno Pana Przewodniczącego, jak i Panów Radnych, o zaapelowanie do mieszkańców, 
użytkowników tego terenu, aby baczniej się przyglądać i sąsiedzko interweniować 

• we wtorek zaczęliśmy pracę w ramach doraźnych działań przeciwdziałania zalewaniu ulicy 
Sosnowej. Pracę zaczęła spółka ZGK, a następnie będą ją kontynuować spółki wodne. 

 
► Informacje Przewodniczącej Rady Gminy Suchy Las. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny Radosław Banaszak przedstawił informacje 
Przewodniczącej Rady Gminy. 

• dokument z Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu. Zawiadomienie o wszczęciu 
postępowania, dotyczy uchwały numer XI/128/25 z 27 marca 2025 roku. Jest to uchwała  
w sprawie pomocy finansowej dla Miasta Poznań i została ona podjęta z naruszeniem przepisów 
artykułu ustawy o samorządzie gminnym. Wyjaśnienia dotyczące sprawy oraz dokumenty należy 
przesłać w formie elektronicznej przed datą posiedzenia Kolegium Izby. Przedstawiciel podmiotu, 
którego sprawa jest rozpatrywana zgodnie z artykułem 18. ust. 3. ustawy z dnia 7 października 
1992 r. o Regionalnych Izbach Obrachunkowych ma prawo uczestnictwa w posiedzeniu Kolegium 
Izby, którego termin został wyznaczony na 23 kwietnia 2025 r. o godzinie 1000 

• uchwała numer VIII/594/2025 Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z 23 kwietnia  
2025 roku, która stwierdza nieważność uchwały numer XI/128/25 Rady Gminy Suchy Las  
z 27 marca 2025 roku, w sprawie pomocy finansowej dla Miasta Poznań, w części obejmującej 
paragraf drugi, wyrażenie w brzmieniu - upoważniając wójta do zawarcia z Miastem Poznań 
umowy, określającej szczegółowe warunki udzielania pomocy finansowej oraz zasady rozliczania 
środków, o których mowa w paragrafie pierwszym, z powodu sprzeczności z przepisami 
wskazanymi w uzasadnieniu uchwały. Do zapoznania się w Biurze Rady. 

• kolejny dokument z Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu, a dotyczy uchwały nr XI/125/25 
Rady Gminy Suchy Las z 27 marca 2025 roku, w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji  
dla szkół i placówek oświatowych prowadzonych na terenie Gminy Suchy Las przez osoby fizyczne 
i osoby prawne inne, niż jednostka samorządu terytorialnego, a także trybu przeprowadzania 
kontroli prawidłowości ich pobrania i wykorzystania, w tym w sprawie zakresu danych,  
które powinny być zawarte we wniosku o udzielenie dotacji i w rozliczeniu jej wykorzystania, 
terminu przekazania informacji o liczbie dzieci objętych wczesnym wspomaganiem rozwoju.  
W odpowiedzi do tego zawiadomienia mamy uchwałę numer VIII/580/2025, która to uchwała 
stwierdza nieważność uchwały numer XI/125/25 Rady Gminy Suchy Las z 27 marca 2025 roku, 
w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla szkół i placówek oświatowych oraz terminu  
i sposobu rozliczania dotacji w części obejmującej w paragrafie 10. ust. 8. wyrażenie w brzmieniu, 
sporządzenie obliczeń i zestawień, w paragrafie 13. ust. 1. wyrażenie w brzmieniu, wzywające  
do zwrotu całości lub części przekazanej dotacji z powodu sprzeczności z przepisami prawa 
wskazanymi w uzasadnieniu do uchwały. Do zapoznania się w Biurze Rady, 

• pismo od Naczelnika Pierwszego Urzędu Skarbowego, kierowane do Rady Gminy Suchy Las, 
dotyczące przekazania wyników analiz oświadczeń majątkowych po wyjaśnieniach. Dotyczy 
oświadczeń, Pana Rafała Makarewicza i Pana Edwarda Miśko za rok 2023, 



• odwołanie od wystąpienia pokontrolnego Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Suchy Las  
18 marca 2025 roku przeprowadzonej w spółce gminnej ZGK Suchy Las Sp. z o.o., 

• pismo dotyczące zalewania, ulica Sosnowa na odcinku od numeru 25 do 37 jest zalewana  
w momencie wystąpienia nawałnic. Zwracamy się do Rady Gminy Suchy Las z prośbą o pomoc  
w tej sprawie. Do zapoznania się w Biurze Rady, 

• pismo z Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Poznaniu. Sąd przesyła odpis wyroku  
z 27 marca 2025 roku z uzasadnieniem i pouczeniem. W imieniu Rzeczypospolitej Polskiej, 
Wojewódzki Sąd Administracyjny w Poznaniu po rozpoznaniu w trybie uproszczonym  
w dniu 27 marca 2025 roku, sprawy ze skargi Prokuratora Rejonowego Poznań Stare Miasto  
w Poznaniu, na uchwałę Rady Gminy Suchy Las z dnia 25 września 2008 roku  
numer XXV/208/2008 w sprawie diet oraz zwrotu kosztów podróży służbowej przewodniczącego 
organu wykonawczego jednostki pomocniczej, stwierdza nieważność zaskarżonej uchwały, 

• pismo z Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Poznaniu. Odpis wyroku również  
z 27 marca 2025 roku z uzasadnieniem i pouczeniem. Tym razem wyrok dotyczy ustalenia zasad 
przyznawania oraz wysokości diet dla sołtysów i przewodniczących zarządów osiedli w Gminie 
Suchy Las, a dotyczy uchwały z 31 stycznia 2022 roku numer XLI/469/22. Zostało to poprawione  
i przesłane do organu 

• pismo z Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Poznaniu. Doręczenie odpisu wyroku.  
W imieniu Rzeczypospolitej Polskiej z 13 marca 2025 roku, w sprawie ustalenia zasad przyznawania 
oraz wysokości diet dla radnych Gminy Suchy Las oraz zwrotu kosztów podróży służbowych 
przysługującym radnym, dotyczy uchwały Rady Gminy Suchy Las z dnia 31 stycznia 2022 roku 
numer XLI/468/22. Do zapoznania się w Biurze Rady.  

 
► Informacje Przedstawiciela Gminy w Stowarzyszeniu Gmin i Powiatów Wielkopolskich. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny Radosław Banaszak poinformował,  
że nie odbyły się spotkania. 
 

► Informacje Przewodniczących Komisji Rady Gminy. 
Przewodnicząca Komisji Budżetu Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna Sylwia Sawińska 
przekazała, że w tym miesiącu komisja obradowała dwa razy. Jedna komisja była łączona razem  
z Komisją Porządku i to było 16 kwietnia. Wtedy właśnie odwiedzaliśmy wszystkie zabytki,  
na które dawaliśmy dotację. A druga komisja była 22 kwietnia, opiniowaliśmy na niej uchwały  
na dzisiejszą sesję. 
Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska i Spraw Komunalnych 
Radny Kacper Czaczyk przekazał, że na pierwszym spotkaniu komisja zajmowała się zabytkami,  
a na drugim sprawami bieżącymi. 
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych Radna Joanna Radzięda, 
poinformowała, że Komisja obradowała jeden raz. Spotkaliśmy się wczoraj. Cała komisja  
była poświęcona działalności Ośrodka Pomocy Społecznej. 
Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Radny Krzysztof Łączkowski poinformował,  
że Komisja Skarg, Wniosków i Petycji w minionym okresie nie obradowała. 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Radny Jarosław Dudkiewicz przekazał, że Komisja Rewizyjna 
od ostatniej sesji miała jedno posiedzenie w dniu 4 kwietnia. Zajmowała się kontynuacją kontroli 
w Wydziale NPP, przy czym ta kontrola faktycznie została rozszerzona dlatego, że wiąże się  
z działalnością Wydziału BI, w zakresie opłat adiacenckich. Po uzupełnieniu informacji 
dotyczących planu zagospodarowania przestrzennego i bieżących działań w tym względzie  
ze strony wydziału NPP, próbowaliśmy dociec wszystkich analiz i procedur dotyczących opłat 
adiacenckich, ich naliczania i funkcjonowania. W ostatnich latach mieliśmy trudności w uzyskaniu 



tych danych, dlatego komisja postanowiła w tym względzie spotkać się po raz kolejny  
z kierownikiem Wydziału BI, nastąpi to jutro. Komisja w dniu 15 stycznia zakończyła kontrolę  
w spółce gminnej ZGK. Zgodnie z obowiązującymi procedurami i regulaminem nie zajmowaliśmy 
się odniesieniem się do zastrzeżeń do tego protokołu do dnia ich wpływu. Odpowiedź datowana  
jest na 29 stycznia, autorstwa kierownika podmiotu kontrolowanego dotarła do nas i wtedy 
pojawiło się z datą 15 marca nasze stanowisko, czyli zalecenia pokontrolne. Wystąpienie 
pokontrolne, które chciałbym pokrótce przedstawić dzisiaj, zyskało również formułę kolejnych 
zastrzeżeń. Komisja zakończyła kontrolę w spółce - dokumentów są dostępne. W sposób 
bezdyskusyjny, jak się wydaje, w stosunku do kontrolowanego podmiotu wykazaliśmy,  
że ten podmiot (spółka gminna ZGK) obsługiwał w zakresie wywozu nieczystości płynnych 
jednego z klientów. Była to firma ulokowana przy ulicy Akacjowej i w stosunku do tejże firmy, 
rozliczenia wywołały spory wątpliwości. Wykazaliśmy, że stosowanie zaniżonych stawek za wywóz 
nieczystości było faktem. W zaleceniach pokontrolnych wskazano, że należy przerwać 
ten proceder, który jak wiemy dalej funkcjonuje na podstawie tak zwanego trójstronnego 
porozumienia z dnia 1 marca 2022 roku. Zalecono, żeby podjąć odpowiednie działania formalne 
doprowadzające do zerwania tego porozumienia w takim trybie, który jest niekorzystny. 
Niekorzystny w rozumieniu sprawiedliwości społecznej, dlatego że takich podmiotów,  
przede wszystkim osób fizycznych, na terenie gminy jest dużo więcej, więc można by zadawać 
tutaj pytanie, dlaczego w takim trybie tylko ten jeden podmiot jest tak traktowany. Wyjaśnienia  
w tej sprawie złożył Wójt Gminy, przy czym w czasie przesłuchań i kolejnych spotkań, komisja 
uznała, że one nie wyjaśniają tego faktu. Komisja zwróciła uwagę na to, że taka pozycja 
budżetowa się nie pojawiła w budżecie gminy, dlatego jest to wykazane jako nieprawidłowość.  
Z tym się wiąże oczywiście drugie zalecenie pokontrolne - uzupełnienie brakujących dokumentów. 
Porozumienie jest z datą 1 marca 2020 roku. Porozumienie trójstronne między obsługiwanym 
klientem, ZGK, a naszym urzędem gminy. Jest odwołanie się (jak się okazało ostatecznie  
po wielu rozmowach i przesłuchaniach) do umowy, która nie funkcjonuje, nie istnieje po prostu. 
Dociekaliśmy dlaczego takiego dokumentu nie udało się uzupełnić. Jego uzupełnienie to zalecenie 
pokontrolne. Niezależnie od tego Komisja Rewizyjna złożyła zalecenie dotyczące bezpośrednio 
organu założycielskiego, czyli Wójta Gminy w stosunku do spółki gminnej. Przeprowadzenie 
zewnętrznego audytu w zakresie różnic pomiędzy rzeczywistymi kosztami ponoszonymi  
przez spółkę gminną ZGK na rzecz podwykonawcy, który wykonywał usługę wywozu nieczystości 
płynnych. Nazwy nie będę wymieniał, ale chodzi o spółkę, o firmę prywatną z Chudowa. 
W ramach swych kompetencji spółka uznała, że audyt zewnętrzny byłby pożądany,  
żeby te wątpliwości wyjaśnić. Okres naszej kontroli obejmował dokładnie 2 lata i 2-3 miesiące,  
do marca roku 2024. W związku z tym, jeśli deklaracje padły na poszczególnych przesłuchaniach, 
że takie zjawisko miało miejsce już wcześniej i później, to ten audyt zewnętrzny teoretycznie 
mógłby wykazać rzeczywiste koszty ponoszone i pokrywane różnice w kosztach,  
które się pojawiły. Komisja bezsprzecznie udowodniona istnienie złych czy nieprawdziwych 
zapisów w dokumentach wewnętrznych, czyli w protokołach odbiorowych pomiędzy spółką 
gminną, a Referatem Komunalnym, które w tym czasie miało miejsce. W tym zakresie 
bezsprzecznie dowiedliśmy, że rzeczona usługa wykonywana w tej formule, była zapisywana  
w sposób nieprawdziwy jako usługa innym sprzętem, który jest nieadekwatny do wykonywanych 
czynności. Komisja zasugerowała przeprowadzenie wewnętrznych szkoleń pracowników spółki 
w zakresie regulaminowych obowiązków służbowych i poświadczenia wiarygodnych  
i niezafałszowanych danych w tych protokołach, bo jest to ewidentnie nieprawidłowość. Termin 
realizacji zaleceń pokontrolnych został wyznaczony do końca roku bieżącego, czyli 2025. Komisja 
zajmowała się zapisami, dlatego że w późniejszym dokumencie, który do nas trafił od kierownika 
jednostki kontrolowanej, czyli prezesa Mikołaja Świerkowskiego, nazwanym odwołaniem,  



z datą 4 kwietnia, jest odniesienie się do kilku zapisów naszego protokołu, który nic nie wnosi 
merytorycznie, określa jedynie pewne wypowiedzi przewodniczącego. Co do samej treści  
tych zaleceń, to tutaj wskazuje na to, że pierwszy i drugi punkt uzasadnienie tego zalecenia 
kontrolnego są ze sobą sprzeczne. Będziemy jeszcze w tej sprawie rozmawiać na jutrzejszym 
posiedzeniu. Komisja pracując nad bieżącymi tematami wykazała, czy sama również dokonała 
takiej analizy, że istnieje szereg zapisów regulaminowych, które stoją ze sobą albo w sprzeczności, 
albo tak nie są adekwatne do zaistniałej sytuacji. Opinia prawna z datą 16 kwietnia od mecenasa 
tu obecnego dotarła do nas tuż przed świętami. Nie mieliśmy okazji jeszcze obradować  
nad tą opinią. Moim zdaniem ten dokument potwierdza nasze obawy. Odwołanie kierownika 
spółki gminnej, o którym przed chwilą wspominałem, nie jest kierowane do komisji. Zgodnie  
z procedurą, zgodnie z regulaminem kierowane jest do Rady Gminy. W związku z tym,  
nie ma przewidzianych procedur zajmowania stanowiska wobec tegoż dokumentu. Jest jeszcze 
szereg innych regulaminowych zapisów, które w naszej ocenie powinny zostać zmienione.  
Konkluzja ogólna tego dokumentu jest taka, że chyba wymagane są w tej chwili dość poważne 
zmiany, być może łącznie z powołaniem Komisji Statutowej, ale to są kwestie, które później 
będziemy jeszcze dyskutować. W zasadzie (również zdaniem mecenasa), kontrola nie powinna 
mieć miejsca, bo nie mamy legitymacji. Można powiedzieć, że to lekko groteskowa sytuacja.  
Coś takiego jak upoważnienie i okazywanie legitymacji, upoważnienie od Prezydium Rady  
dla Komisji Rewizyjnej, czy dla poszczególnych jej członków, czy okazywanie tej legitymacji 
poszczególnym osobom będącym w trakcie kontroli, może deprecjonować w ogóle istotę 
funkcjonowania tego, co się nazywa kontrolą. To jest też powód, dla którego komisja na swoim 
posiedzeniu w dniu 4 kwietnia uznała, że mieliśmy równolegle zajęcie stanowiska wobec spółki 
gminnej GCI, a raczej kontroli, która miała miejsce w poprzedniej kadencji. Komisja w styczniu 
zajmowała się kontrolą realizacji zaleceń pokontrolnych. Dostaliśmy 23 stycznia roku ubiegłego 
dokument. Wójt Gminy zarzucił, że komisja nie wzięła tego pod uwagę. Na posiedzeniu komisji  
w dniu 12 lutego jej członkowie zajmowali się tym dokumentem. Moim osobistym błędem,  
za który przepraszam było to, że w dokumencie końcowym nazwałem dokument Wójta Gminy 
dokumentem prezesa spółki GCI i to jest jedyny zapis niezgodny z prawdą. Bo faktem jest, że Wójt 
Gminy wskazał, że śledził cały czas dokumenty i prace naszej komisji. Jednoznacznie chciałbym  
tu jeszcze raz zadeklarować, że oczywiście nad ostatnim pismem Pana Wójta w sprawie kontroli,  
a raczej analizy zaleceń pokontrolnych w spółce GCI, również będziemy się zajmowali jutro,  
na posiedzeniu komisji i będziemy chcieli też jakieś stanowisko zająć. Każdy do każdego może 
pisać i może wypowiadać swoje stanowiska, ale rzeczywiście mamy pewien problem formalny,  
bo nie wiadomo w jakim trybie mamy się do tego ustosunkowywać. Jutrzejsze nasze posiedzenie 
jest jednocześnie pierwszym w zakresie funkcjonowania komisji wokół problemu sprawozdania 
finansowego za rok ubiegły. Praca została podzielona między członków komisji i rozpoczynamy 
jutro pierwsze rozmowy z zaproszonymi gośćmi. Mam nadzieję, że lepiej jak w zeszłym roku  
nam to pójdzie, bo mieliśmy w zeszłym roku bardzo mało czasu.  
Radna Joanna Radzięda przekazała jako członek Komisji Rewizyjnej, że wystąpienie pokontrolne 
Komisji Rewizyjnej nie zostało podjęte jednogłośnie, dwóch członków komisji wstrzymało się  
od głosu. Dodała, że ona sama zrobiła to z powodu, że nie zgadzała się z formą wystąpienia. 
Problem polega na tym, że Radni wystąpienia pokontrolnego nie otrzymali. To było pismo 
kierowane do Prezydium Rady, do prezesa Mikołaja Świerkowskiego i do Wójta Gminy. W związku 
z tym omawianie dzisiaj, odnoszenie się do tego, że odwołanie, które wpłynęło 4 kwietnia  
od prezesa ZGK Mikołaja Świerkowskiego nie odnosi się do warstwy merytorycznej i niewiele 
wnosi, możecie Państwo przyjąć jako zapewnienie przewodniczącego. Nie jesteście Państwo  
w stanie tego zweryfikować. Zastrzeżenia w mojej ocenie są zasadne, ponieważ odnoszą się 
również do tych kwestii, które podnosiłam za niezasadne w wystąpieniu pokontrolnym.  



Przede wszystkim prezes zwraca uwagę na to, że w takim dokumencie jak wystąpienie 
pokontrolne, nie powinny znajdować się informacje, które nie są potwierdzone. Przewodniczący 
komisji cytował informację o tym, że kiedyś za czasów prezesa Dolaty, na stronie internetowej 
ZGK wskazywano koszty, które ofertowo są składane dla mieszkańców. Prezes Świerkowski,  
który ówcześnie również był pracownikiem spółki, zajmował się między innymi obsługą strony  
i social mediów spółki zaprzecza, żeby kiedykolwiek pokazywano składowe kosztów.  
Ja się z tym zgadzam. Ewentualnie, jeżeli kiedykolwiek były informacje o tym za jaką kwotę ZGK 
świadczy taką usługę, to to była to wyłącznie cena usługi. To nie były koszty ponoszone  
przez spółkę. Prezes zweryfikował i zapewnił, że Aquanet nie wykonuje odbiorów fizycznie, 
jako Aquanet od podmiotów. To jest informacja pozyskana, ona była już wcześniej przesyłana 
przez prezesa Świerkowskiego, bo weryfikował czy w ogóle jest taka opcja, żeby Aquanet przysłał 
swój wóz do odbioru nieczystości. Aquanet nie ma czegoś takiego w ofercie. My to mamy zawarte 
w wystąpieniu pokontrolnym. Kolejną kwestią jest to, czy komisja faktycznie cokolwiek ustaliła  
na 100%, jeśli chodzi o domniemane fałszowanie dokumentów. Jeżeli jesteśmy pewni  
jako komisja, że doszło do fałszowania dokumentów, to nazywajmy to wprost. Ten wątek  
nie został przez komisję doprowadzony do końca. Uznaliśmy, że nie będziemy tego dalej 
weryfikować. Faktycznie są jakieś przesłanki, które wskazywałyby na to, że warto by było  
się zastanowić co było poświadczane, ale to nie był wątek zweryfikowany od początku do końca 
przez komisję. Prezes na koniec odnosi się do zaleceń. Pisząc o tym, że zalecenia są sprzeczne, 
ponieważ z jednej strony w wystąpieniu pokontrolnym oczekujemy zerwania umowy  
z R2 Investments, a z drugiej strony oczekujemy, że zostanie umowa podpisana ponownie  
po stawkach rynkowych, a równocześnie zostanie zawarta umowa z gminą, żeby gmina dopłacała. 
To jest absurdalna sytuacja, w której przy umowie na stawkach rynkowych gmina miałaby  
być trzecią stroną tej umowy. Ja się zgadzam w kwestii zasadniczej, że takie porozumienie, 
zawarte przez prezesa R2 Investments, Wójta Gminy i prezesa ZGK Jerzego Świerkowskiego,  
jak najbardziej ma rację bytu. Nie ma przepisów, które by zabroniły, żeby takie porozumienie 
podpisać. Problemem jest to, że to się stało w sposób absolutnie niejawny. Pan Wójt zresztą  
na komisji dosadnie powiedział, że nie chciał takich kwestii podnosić na sesji, nie chciał  
o tym rozmawiać z radnymi po to, żeby inne podmioty nie wystąpiły o podobne porozumienia. 
Oczywiście możemy uznać, że prezes czy poprzedni, czy obecny, powinien wymusić na urzędzie 
gminy podpisanie umowy pomiędzy gminą, a spółką. W rzeczywistości wiedząc, że Wójt 
reprezentuje zarówno gminę jak i jest przedstawicielem właścicieli spółki, oczywistym było,  
że dopóki nie będzie woli Wójta do podpisania umowy pomiędzy gminą a ZGK to, ZGK nigdy nie 
dostanie umowy i nie będzie miał refundowanej części kosztów. Przede wszystkim Państwo  
nie widzieli tych dokumentów, bo jeszcze nie zostały opublikowane. Nie widzieliście pierwszych 
wniosków, co do których było jeszcze więcej uwag prezesa Świerkowskiego (częściowo 
uwzględnionych). Faktem jest, że zapisy regulaminu dotyczące Komisji Rewizyjnej są na tyle 
niejasne, że my faktycznie nie wiemy, w którą stronę w tej chwili pójść, ponieważ z punktu 
widzenia Komisji Rewizyjnej kontrola jest zakończona. Natomiast prezes Świerkowski nie podpisał 
się pod wystąpieniem pokontrolnym. Można uznać, że nie przyjął go do wiadomości. Zamiast 
tego, przekazał do Rady Gminy odwołanie. Tu pewnie z pomocą mecenasa będziemy musieli się 
zastanowić nad tym, czy komisja mając takie odwołanie, powinna je teraz uwzględnić w swoim 
wystąpieniu i przygotować ponowne wystąpienie pokontrolne. Czy faktycznie to Rada Gminy 
powinna przyjąć odwołanie, a tym samym przynajmniej częściowo odrzucić wystąpienia 
pokontrolne Komisji Rewizyjnej. 
 

 
 



Ad. 27. Interpelacje i zapytania Radnych (02:16:23 *). 
  

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny Radosław Banaszak przekazał, że interpelacji  
i zapytań w minionym okresie nie było. Poprosił również, żeby kolejne wypowiedzi nie trwały dłużej 
niż trzy minuty. 
 

Ad. 28. Wolne głosy i wnioski (02:16:30 *). 
 

Radny Michał Dziedzic złożył Wójtowi Gminy życzenia imieninowe. Następnie na wniosek 
mieszkańców z ulicy Szkółkarskiej zwrócił uwagę na kwestię bezpieczeństwa na drodze,  
a konkretnie przejścia dla pieszych, a w zasadzie braku tego przejścia dla pieszych. Jest tam tylko 
przejazd rowerowy, ale mieszkańcy tego osiedla często przechodzą w stronę parku, w stronę 
przedszkola, w stronę skateparku. Tam jest też wyjście z lasu. Generalnie jest to miejsce 
niebezpieczne, zarówno jadący od strony osiedla Grzybowego lubią się tam rozpędzać i rozjeżdżać 
ulicę osiedla Suchy Las, jak i mieszkańcy jadący od strony osiedla Suchy Las przejeżdżający  
przez to wzniesienie, siłą rzeczy często nie widzą, co się dzieje w tamtym miejscu albo widzą dosyć 
późno. Pytanie o możliwości reakcji w tamtym miejscu i prośba o zajęcie się tym tematem.  
Czy możemy tam coś zrobić, mając oczywiście świadomość, że organizacja ruchu rządzi się swoimi 
prawami co do procedowania i wdrażania. Czy możemy coś obok tej organizacji ruchu zrobić,  
żeby w miarę szybko zareagować i szczególnie przed sezonem, czy już w trakcie sezonu wiosenno-
letniego, kiedy ten ruch będzie nasilony. 
Zastępca Wójta Gminy Suchy Las Ilona Ciok przekazała, że jesteśmy zobligowani do tego,  
żeby jednak przepisów ruchu drogowego i zasad związanych ze stałą organizacją ruchu się trzymać  
i tak będzie postępować. Rzeczywiście mamy tam sytuację taką, gdzie po jednej stronie ulicy 
jest chodnik, po drugiej jest ścieżka rowerowa i zgodnie z przepisami nie możemy wprowadzić 
pieszego przechodzącego przez ulicę, dość ruchliwą, pod jadący rower. Wiemy o tej sytuacji,  
ale jeszcze nie znaleźliśmy rozwiązania. Wczoraj na zebraniu Osiedla Grzybowego  
też o tym rozmawialiśmy. Jest to jeden z tematów zapisanych do rozmowy w Referacie 
Komunalnym po wczorajszym zebraniu z mieszkańcami osiedla Grzybowego. Zdajemy sobie sprawę 
z problemu i będziemy poszukiwać rozwiązania zgodnego z przepisami. 
 

Ad. 29. Zamknięcie sesji (02:20:13 *). 
 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny Radosław Banaszak podziękował 
zgromadzonym i widzom za udział w sesji i zamknął XII sesję Rady Gminy Suchy Las IX kadencji.  

 
 
 

sporządził:  Przewodnicząca Rady 
Robert Nowakowski  Gminy Suchy Las 

 Joanna Pągowska  
 
 
 
 
 
 

 

 
* znaczniki czasowe odnoszą się do nagrania audio-video. 


